

နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အချုပ်အခြာအာဏာ၏ ဝန်ထမ်းပြုစုခြင်းသည် ဥပဒေပြုရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး၊ တရားစီရင်ရေးဟူသည့် မဏ္ဍိုင်ကြီးသုံးရပ်ဖြင့် အမျိုးမျိုး အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းဆောင်ရွက်သည်ဟု ဆိုထားရာ ဥပဒေဆိုင်ရာ အကြောင်းအရာများကို ပြည်သူများ သိရှိလေ့လာနိုင်ရန် စာရေးသူ မောင်စာက၏ ဥပဒေနှင့်စပ်ဆိုင်သော ဆောင်းပါးများကို ဖော်ပြပေးသွားပါမည်။ ဆောင်းပါးတွင် ယုံကြည်စိတ်ချရသော အချက်အလက်များကို ဖော်ပြပါမည်။ (စာတည်းအဖွဲ့)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများနှင့် အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်း



မောင်စာက

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် ၂၀၁၈ ခုနှစ်၊ မေလ ၂၅ ရက်စွဲဖြင့် ကြေညာချက်အမှတ် ၇၃/၂၀၁၈ ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ယင်းကြေညာချက်အရ လစ်လပ်မဆန္ဒနယ်များအတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ စိစစ်ခြင်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်းသည့် နေ့ရက်များကို သတ်မှတ်ကြေညာပေးခြင်းဖြစ်သည်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်းတင်သွင်းကြတော့မည်။ ပါတီကိုယ်စားပြုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများပါမည်။ တစ်သီးပုဂ္ဂလ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများလည်း ပါဝင်လာနိုင်ပါသည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်း လုပ်ငန်းများကို မည်သို့ဆောင်ရွက်ကြရမည်နည်း။ မည်သို့အရေးကြီးပါသနည်း။ မျှဝေပါရစေ။

နိုင်ငံသား၊ နိုင်ငံသားပြုခွင့်ရသူ သို့မဟုတ် နိုင်ငံခြားသား၊ မတရားအသင်းများနှင့်ဆက်သွယ်သူ စသည်တို့သည် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့် မရှိသူများဖြစ်ကြသည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းမည့်သူသည် ဤအချက်များနှင့် မငြိစွန်းဖို့လိုအပ်သည်။ (အကျယ်ကို လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ ဥပဒေများတွင် ဖော်ပြချက်ရန်လိုအပ်ပါသည်။)

စာတမ်းများကို ပြည့်စုံစွာ ပူးတွဲပါရှိရမည်။ ပြည့်စုံစုံစုံ မဖြည့်သွင်းလျှင်၊ ပြည့်စုံစွာ ပူးတွဲတင်ပြခြင်းမရှိလျှင် သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲသည် ငြင်းပယ်ရမည်ဟု ပြဌာန်းထားသည်။ သတိမူပါ။

ပူးတွဲတင်ပြရမည့်စာရွက်စာတမ်းများ
အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ အောက်ပါတို့ ပူးတွဲတင်ပြရမည်ကို သတိထားပါ။

- (က) ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေ ကျပ်သုံးသိန်းကို ကိုယ်စားလှယ်လောင်း၏အမည်ဖြင့် သတ်မှတ်ထားသော ငွေစာရင်းခေါင်းစဉ်သို့ သက်ဆိုင်ရာ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ခွဲတွင် ပေးသွင်းပြီး ကြောင်း ချလက်မှတ်ပိုင်ခွင့်ရရှိရမည်။ (အမည်စာရင်း တင်သွင်းမည့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ ရုံးစိုက်ရာ မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ်ခွဲကို ဆိုလိုသည်။)
- (ခ) ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် အခြားသူ

စိစစ်သည့်အခါ အလွယ်တကူ တင်ပြပေးနိုင်မည်။ ယှဉ်ပြိုင်ဘက်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းက မိမိအပေါ် ကန့်ကွက်လာလျှင်လည်း အလွယ်တကူတင်ပြ ခုခံဖြေရှင်း နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ထို့ပြင် ယှဉ်ပြိုင်ဘက်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအပေါ် မိမိကန့်ကွက်ရန်ရှိမည်ဆိုလျှင် မိမိကန့်ကွက်လိုသည့် အချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လိုအပ်သမျှသော အထောက်အထား စာရွက်စာတမ်းများကို ယူဆောင်သွားရပါမည်။ သို့မှသာ မိမိ၏ကန့်ကွက်ချက် ခိုင်မာမည်ဖြစ်သည်။

မည်သည့်အခါပယ်နိုင်သနည်း

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာတွင်ဖော်ပြထားသော အမည်နှင့်နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြားအမှတ်၊ အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ကတ်ပြားအမှတ်တို့သည် မဲစာရင်းတွင် ဖော်ပြထားချက်များနှင့်ကိုက်ညီမှု မရှိသည့်အခါ၊ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာကို လိမ်လည်ပြုလုပ်တင်သွင်းသည်အခါ၊ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေအရ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့်မရှိသူဖြစ်ကြောင်း သို့မဟုတ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့် အရည်အချင်းများနှင့်ပြည့်စုံသူမဟုတ်ကြောင်း တွေ့ရှိရသည့်အခါ၊ အမည်စာရင်းတင်သွင်းရာတွင် သို့မဟုတ် ရွေးကောက်ပွဲဝင်ခွင့်အာမခံငွေပေးသွင်းရာတွင် နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန် ပျက်ကွက်သည့်အခါ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ပယ်မည်ဖြစ်သည်။

အမည်စာရင်းစိစစ်ခြင်းကို အဆိုပါသတ်မှတ်ထားသည့် နေ့များမှာပင် ပြီးပြတ်အောင် ဆောင်ရွက်ပါသည်။ အကယ်၍ ကန့်ကွက်ချက်ရှိခဲ့လျှင် ခုနစ်ရက်အတွင်း ပြီးပြတ်အောင်ဆောင်ရွက်ပါသည်။

အယူခံပိုင်ခွင့်ရှိခြင်း

သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို လက်ခံကြောင်း သို့မဟုတ် ပယ်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်သည့်အခါ ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်ကိုမကျေနပ်သူ ကိုယ်စားလှယ်လောင်းသည် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ ခုနစ်ရက်အတွင်း အယူခံဝင်ရောက်ခွင့်ရှိသည်။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲက အယူခံအမှတ်စိစစ်၍ ခုနစ်ရက်အတွင်း အမိန့်ချမှတ်ရပါမည်။ ယင်းအမိန့်သည် အပြီးအပြတ်ဖြစ်သည်။

အကယ်၍ အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူသည် တိုင်းရင်းသားလူမျိုး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦး ဖြစ်ပါက အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက စိစစ်၍ ဆုံးဖြတ်ပါသည်။ ထိုဆုံးဖြတ်ချက်ကို မကျေနပ်သည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း သည် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ အယူခံ ဝင်ရောက်ခွင့်ရှိပြီး ယင်းဆုံးဖြတ်ချက်သည် အပြီးအပြတ် ဖြစ်သည်။

အထူးသတိပြုကြရမည်

ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်းတင်သွင်းရာ တွင် သတ်မှတ်ချက်များနှင့်ညီညွတ်ရန် အထူးသတိပြု ကြဖို့လိုအပ်ပါသည်။ သတ်မှတ်ထားသော ရွေးကောက်တင် မြှောက်ခံပိုင်ခွင့်မရှိသည့် အချက်တစ်ရပ်ရပ်နှင့် ငြိစွန်း နေခြင်းကြောင့် အမည်စာရင်းတင်သွင်းမှု အပယ်ခံ ရတတ်သည်။

နေ့ရက်များသတ်မှတ်ကြေညာထားသည်

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ အမည်စာရင်း တင်သွင်းခြင်း၊ ရုပ်သိမ်းခြင်း၊ စိစစ်ခြင်းတို့နှင့် စပ်လျဉ်း သည့်နေ့ရက်များကို အောက်ပါအတိုင်းကြေညာထား သည်။ မှတ်သားထားကြရန် လိုအပ်ပါမည်။
အမည်စာရင်း စတင်တင်သွင်း ၂ - ၇ - ၂၀၁၈
နိုင်ငံသားနေ့ရက်
အမည်စာရင်းတင်သွင်း ၁၁ - ၇ - ၂၀၁၈
နိုင်ငံသားနေ့ရက်ဆုံးနေ့ရက်
အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ ၁၃ - ၇ - ၂၀၁၈
များကိုရုပ်သိမ်းလိုက်
ရုပ်သိမ်းနိုင်သည့်နေ့ရက်ဆုံးနေ့ရက်
အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာများ ၁၆ - ၇ - ၂၀၁၈ မှ
ကိုစိစစ်မည့်နေ့ရက် ၂၂ - ၇ - ၂၀၁၈
ရက်အထိ

ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့်ရှိသူများဆိုသည်မှာ

အနှစ်ချုပ်၍ ပြောရလျှင် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရ သည့်အချိန်နှင့် တစ်ဆက်တည်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် အနည်းဆုံး ၁၀ နှစ် အခြေချနေထိုင်ခဲ့သူ၊ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်သူ၊ နိုင်ငံသားမိဘနှစ်ပါးမှ မွေးဖွားသော နိုင်ငံသား ဖြစ်သူ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်အတွက် အသက် ၂၅ နှစ်ပြည့်ပြီးသူ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်အတွက် အသက် ၃၀ နှစ် ပြည့်ပြီးသူများသည် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံ ပိုင်ခွင့် အရည်အချင်းများနှင့် ပြည့်စုံသူများဖြစ်ကြသည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းမည့်သူသည် ဤအချက်များနှင့် ကိုက်ညီရမည်။

ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့်မရှိသူများဆိုသည်မှာ

အနှစ်ချုပ်၍ ပြောပါမည်။ ထောင်ဒဏ်ကျခံနေရသူ၊ ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံပိုင်ခွင့်မရှိကြောင်း သတ်မှတ် ကာလမကုန်ဆုံးသေးသူ၊ စိတ်ပေါ့သွပ်သူ၊ လူမှုအဖြစ်မှ လွတ်မြောက်ခွင့်မရသေးသူ၊ မွေးဖွားစဉ်က နိုင်ငံသား မဖြစ်သေးသူ မိဘတစ်ပါး သို့မဟုတ် နှစ်ပါးလုံးမွေးဖွား သည့် နိုင်ငံသားဖြစ်သူ၊ နိုင်ငံခြားအစိုးရ၏ ကျေးဇူးသစ္စာ ကို ခံယူစောင့်ရှောက်သူ၊ နိုင်ငံခြားအစိုးရ၏ လက်အောက်ခံဖြစ်သူ၊ နိုင်ငံခြားအစိုးရ သို့မဟုတ် အဖွဲ့အစည်းပုဂ္ဂိုလ်ထံမှ အထောက်အပံ့ရယူသုံးစွဲသူ၊ နိုင်ငံရေးအတွက် ဘာသာရေးကိုအလွဲသုံးသူ၊ သာသနာ့ ဝန်ထမ်းဖြစ်သူ၊ နိုင်ငံဝန်ထမ်းဖြစ်သူ၊ နိုင်ငံပိုင်ငွေကြေး၊ မြေ၊ အဆောက်အအုံစသည်တို့ကို ရယူသုံးစွဲသူ၊ ဧည့်

“ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ ၎င်းကခန့်အပ်ထားသော ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ သတ်မှတ်ထားသော ရုံးချိန်အတွင်း တင်သွင်း... သို့ရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်တွင် မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်ထက်ပို၍ တစ်ပြိုင်တည်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်းမပြုရ...”

အဖွဲ့ခွဲတွင် သို့မဟုတ် အတွင်းရေးမှူး သို့မဟုတ် ဥက္ကဋ္ဌ က တာဝန်ယူအပ်ထားသော အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဦးထံ အမည် စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ပေးအပ်ရမည်ဖြစ်သည်။

“အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ မည်သို့တင်သွင်းရမည်နည်း”

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ပုံစံ (၆) မှုရင်း နှစ် စောင်ဖြင့် တင်သွင်းရမည်။ ပုံစံ (၆) ဆိုသည်မှာ သက် ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ရွေးကောက်ပွဲ နည်းဥပဒေများ စာအုပ်တွင်ပါရှိသည်။ ဖြည့်သွင်းရန် အချက် (၁၄) ချက် ရှိသည်။ ညာဘက်ထိပ်တွင် မိမိ၏ဓာတ်ပုံတင်ရမည်။ အချက်အလက်များ ဖြည့်သွင်းပြီးပါက လက်မှတ်ရေး ထိုး၍ ရက်စွဲတပ်ရမည်။ လက်မှတ်ရေးထိုးသည့်အခါ မြို့နယ်တရားသူကြီးအဆင့်ထက်မနိမ့်သော တရားသူ ကြီးတစ်ဦး၏ ရှေ့မှောက်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးရမည်။ တရားသူကြီးကလည်း သူ၏ရှေ့မှောက်တွင် လက်မှတ် ရေးထိုးသည်မှာ မှန်ကန်ကြောင်း ထပ်ဆင့်လက်မှတ်ရေး ထိုးပေးရပါမည်။ တရားရုံးတံဆိပ် ခတ်နိုင်ရပါမည်။ တရား သူကြီးရေးထိုးမည့် စာရွက်သည် သီးခြားစာရွက် မဟုတ် ပါ။ ပုံစံ (၆) မှာပင် တစ်ဆက်တည်းပါရှိသည်။ အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာ ပုံစံ (၆) တွင် ပါရှိသော အချက်များကို အပြည့်အစုံဖြည့်သွင်းရမည်။ အမည် စာရင်းတင်သွင်းလွှာနှင့်အတူ ပူးတွဲပါရှိရမည့် စာရွက်

တစ်ဦးကို ခန့်ထားမည်ဆိုပါက သတ်မှတ်ထား သည့်ပုံစံ (၇-က) နှစ်စောင်။

- (ဂ) ကော်မရှင်က သတ်မှတ်ပေးထားသည့်ကိုယ်ရေး မှတ်တမ်းနှစ်စောင်။

မည်သို့တင်သွင်းရမည်နည်း

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို ရွေးကောက်တင် မြှောက်ခံမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ကိုယ် တိုင်ဖြစ်စေ ၎င်းကခန့်အပ်ထားသော ရွေးကောက်ပွဲ ကိုယ်စားလှယ်ဖြင့်ဖြစ်စေ သတ်မှတ်ထားသော ရုံးချိန် အတွင်း တင်သွင်းခြင်းမပြုရမည်။ သို့ရာတွင် ရွေးကောက် ပွဲတစ်ခုတွင် မဲဆန္ဒနယ်တစ်နယ်ထက်ပို၍ တစ်ပြိုင်တည်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းခြင်းမပြုရပါ။

မိမိကိုယ်တိုင်သွားပါ

အမည်စာရင်းတင်သွင်းလွှာကို စိစစ်မည့်နေ့ရက်နှင့် အချိန်နှင့် ဖြစ်နိုင်လျှင် မိမိကိုယ်တိုင်သွားရောက်ပါ။ မိမိနှင့်သက်ဆိုင်သည့် လိုအပ်သောအထောက်အထား မှန်သမျှ ပြည့်စုံစုံစုံ ယူဆောင်သွားပါ။ မိမိ၏ ရွေးကောက်ပွဲကိုယ်စားလှယ်ကို စေလွှတ်သည့်အခါတွင် လည်း လိုအပ်သည့် အထောက်အထားမှန်သမျှ ပြည့်စုံစုံ စုံပေးလိုက်ပါ။ သို့မှသာ သက်ဆိုင်ရာကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲက



ပြည်တွင်းရေးရာ၊ နည်းပညာ

» စာမျက်နှာ ၁၅ မှ

ထိုသို့အပယ်ခံရလျှင် အပယ်ခံရသည့် ကိုယ်စားလှယ် လောင်း၏နေရာတွင် ယင်းပါတီက နောက်တစ်ဦးကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအဖြစ် ထပ်မံ၍ အမည်စာရင်းတင်သွင်းခွင့်မရှိတော့ပါ။ ယှဉ်ပြိုင်မှု မပြုရသေးမီမှာပင် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းတစ်ဦး ဆုံးရှုံးမှုဖြစ်စေသည်။ ဤတွင် ယခင်ကအမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ရာ၌ သတ်မှတ်ထားသည့် အရည်အချင်းနှင့် မကိုက်ညီသဖြင့် အပယ်ခံရသည်များ ကို ဗဟုသုတအဖြစ် လေ့လာနိုင်ရန် ဖော်ပြပေးလိုသည်။

၂၀၁၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ

၇-၁၁-၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် လွှတ်တော်အသီးသီး အတွက် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းတင်သွင်း သူ ၃၁၀၈ ဦးဖြစ်သည်။ ၃၇ ဦး အပယ်ခံရသည်။ လုံခြုံရေးအရ ငြိစွန်းသူ ၁၆ ဦး၊ နိုင်ငံသားဖြစ်မှု ၂၀ ဦးနှင့် ရွေးကောက်ပွဲ မဝင်တော့၍ ပြန်ရုပ်သိမ်းသူ တစ်ဦးတို့ဖြစ်သည်။

၂၀၁၂ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ

ပထမအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွင်း ၁-၄-၂၀၁၂ ရက်နေ့က ကျင်းပခဲ့သော ကြားဖြတ်ရွေးကောက် ပွဲတွင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်လောင်း ၁၄၁ ဦးရှိသည်။ နှစ်ဦး အပယ်ခံရသည်။ နှစ်ဦးစလုံးမှာ နိုင်ငံသားဖြစ်မှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အပယ်ခံ ရခြင်း ဖြစ်သည်။

၂၀၁၅ ခုနှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ

၈. ၁၁. ၂၀၁၅ ရက်နေ့တွင်ကျင်းပခဲ့သည့် အထွေ ထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် လွှတ်တော်အသီးသီးအတွက် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း အမည်စာရင်းတင်သွင်းသူ စုစု ပေါင်း ၆၁၈၉ ဦးရှိသည်။ ၃၉ ဦး ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းခဲ့ သည်။ အမည်စာရင်း တင်သွင်းလွှာများကို စိစစ်ပြီး နောက် ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ၇၅ ဦး အပယ်ခံရသည်။ အပယ်ခံရသည့်ဦးရေမှာ နိုင်ငံသားဖြစ်မှု ၅၁ ဦး၊ အသက်မပြည့်မီသူ ကိုးဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ၁၀ နှစ် တစ်ဆက်တည်း နေထိုင်ခြင်း မရှိသူ ငါးဦး၊ ပါတီ တစ်ခုတည်းမှ နှစ်ဦးထပ်နေသူ လေးဦး၊ အချင်းချင်း ကန့်ကွက်မှု နှစ်ဦး၊ လိမ်လည်စာရင်းသွင်းသူ တစ်ဦး၊ နုတ်ထွက်သူ သုံးဦး စုစုပေါင်း ၇၅ ဦးဖြစ်သည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲ

ဒုတိယအကြိမ် လွှတ်တော်သက်တမ်းအတွင်း ၁-၄-၂၀၁၇ ရက်နေ့က ကျင်းပခဲ့သော ပထမအကြိမ် ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် သတ်မှတ်ချက်များနှင့် ညီညွတ်သည့်အတွက် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအမည် စာရင်း အပယ်ခံရခြင်းမရှိခဲ့ပါ။ မှန်ကန်စွာ စိစစ်ရွေး ချယ်တင်သွင်းနိုင်မှုကို မှတ်တမ်းတင်ရမည်ဖြစ်သည်။

အပယ်မခံရစေရေးသည် ကနဦးလိုအပ်ချက်ပါ

ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအတွက် သတ်မှတ်ထားသည့် အသက်ကန့်သတ်ချက်မှာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ၂၅ နှစ်၊ အမျိုးသား လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ၃၀ နှစ် ဖြစ်သည်။ အသက်ကန့်သတ်ချက်အတွက် သတ် မှတ်ထားသည့်အချိန်ကာလမှာ အမည်စာရင်းတင် သွင်းရမည့်အချိန်တွင် ပြည့်မီရန် သတ်မှတ်ထားသည်။ သို့ရာတွင် ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမည့်နေ့ရက်နှင့်ချိန်၍ တွက်ချက်ရွေးချယ်တတ်ကြသည်။ သတိပြုကြရပါ မည်။

နိုင်ငံသားအတွက် သတ်မှတ်ထားသည်မှာ အမည် စာရင်းတင်သွင်းခံရသူ မွေးဖွားသည့်အချိန်တွင် မိဘ နှစ်ပါးလုံးသည် နိုင်ငံသားဖြစ်နေဖို့သည် အဓိကဖြစ် သည်။ သို့ရာတွင် ထိုသို့မဟုတ်ဘဲ လက်ရှိကာလတွင် မိဘနှစ်ပါးသည် နိုင်ငံသား ဖြစ်၊ မဖြစ်တိုင်းတာ သတ် မှတ်ရွေးချယ်တတ်ကြသည်။ သတိပြုကြရပါမည်။

ဥပမာပေးခြင်းဖြစ်သည်။ ကျန်ရှိသော အရည်အချင်း သတ်မှတ်ချက်များကိုလည်း သေသေချာချာ စိစစ် ရွေးချယ်ကြဖို့လိုအပ်သည်။ မိမိ အမည်စာရင်းတင်သွင်း လိုက်သည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းအား အပယ်မခံရစေရေးသည် ကနဦးအရေးကြီးသည့် အချက်တစ်ချက်ဖြစ်ကြောင်းပါ။

သတ်မှတ်အရည်အချင်းများနှင့်ကိုက်ညီပြီး ပြည်သူ နှင့် နိုင်ငံတော်အကျိုး စွမ်းစွမ်းတစ် သယ်ပိုးဆောင်ရွက် နိုင်မည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအမည် စာရင်းများကို မှန်မှန်ကန်ကန် စိစစ်ရွေးချယ်တင်သွင်းနိုင် ကြပါစေ။

သက်ဆိုင်ရာ ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများက ဥပဒေ၊ နည်း ဥပဒေများနှင့်အညီ အထောက်အထား ခိုင်မာစွာဖြင့် စိစစ်မှုပြုနိုင်ကြပါစေ။